
 

 

 

 

Vergadering over begroting 2022  

Datum: 9 en 11 november                                                                           

We moeten een besluit nemen over de begroting (berekening van de kosten en 

opbrengsten) 2022. We zien veel positieve ontwikkelingen en plannen. Financieel staan we 

er beter voor dan eerdere jaren. Op verschillende gebieden gaat het beter. Zo worden er 

mooie stappen gezet op het gebied van duurzaamheid.  

Helaas zijn er ook dingen die niet genoeg of helemaal geen aandacht krijgen. Over een 

aantal hiervan zullen we meer vertellen. Wel moet ons van het hart dat wij, en andere 

partijen, weinig tot niks hebben bereikt tijdens de vergadering over de perspectiefnota. 

Hopelijk kunnen we aan het eind van deze vergadering iets anders zeggen.  

Binnenstad 

- Bouwen 

- Parkeren: druk op stad/wijken door ambtenaren 

- Fietsen en fietsenstalling 

- Meer elektrische auto’s en bevoorrading 

Bouwen in binnenstad is een belangrijk onderwerp. De nadruk voor woningbouw op 

inbreiding (het bouwen binnen bestaande bebouwing) en worden winkels omgebouwd tot 

woningen. Dat vinden wij een goede ontwikkeling. Een probleem is dat het drukker wordt met 

parkeren, omdat het niet overal mogelijk is om op eigen terrein te parkeren. Het college moet 

kijken naar een parkeerfonds. 

Fietsen 

Steeds meer mensen gaan op de fiets naar de binnenstad. Dat betekent meer geparkeerde 

fietsen, ook op plekken waar dit eigenlijk niet moet. Daarom willen wij graag dat er snel meer 

fietsenstallingen komen, die goed bereikbaar zijn.  

Elektrisch 

Voorraden voor winkels worden gebracht door vrachtwagens en busjes op fossiele brandstof 

(benzine, diesel). Dit moet anders. In veel plaatsen wordt in het centrum elektrisch vervoer 

gebruikt. De volgende stap is een milieuzone in het centrum om de meest vervuilende auto’s 

en scooters tegen te houden. Wordt hier al over nagedacht bij het maken van regels? 

 

 

 

 

 



Programma Economie en participatie (meedoen) 

- Industrieterrein XL park 2 

- Werkgelegenheid industrieterrein XL park 

- Algemene bijstand 

- Iedereen doet mee (inclusie) 

- Groene economie 

- Bevaarbaar maken Almelo - Nordhornkanaal  

We zijn het niet eens met de plannen die het college maakt voor het Industrieterrein XL park 

2. Er is al veel te weinig kostbare ruimte, die ook nodig is voor natuur, recreatie en landbouw. 

We hebben allemaal de berichten kunnen over onlangs gekapte rij eiken op het huidige XL 

park. Als het aan ons ligt wordt de stap over het Twentekanaal niet gemaakt. De meeste 

grond gaat nu naar grote distributiecentra, de zogenaamde blokkendozen. Dat levert maar 

weinig banen op, die trouwens vooral ingevuld wordt door arbeidsmigranten. Soms is het ook 

verplaatste werkgelegenheid. Meer en meer werk bij distributiecentra wordt gedaan door 

robots. Tot slot kunnen we ook veel meer doen met bedrijven op het gebied van groene en 

circulaire economie.  

Bijstand 

Het aantal mensen dat de bijstand verlaat is nog steeds erg laag, ondanks de plannen waar 

dit college in 2018 mee begon. Meer banen in Almelo komen bijna nooit terecht bij mensen 

in de bijstand. Voor veel mensen zijn er duurzame banen, maar alleen flexcontracten, soms 

van een paar uur. Dat zorgt voor meer problemen.  

In onze gemeente is een grote groep mensen die weinig heeft kansen om uit de bijstand 

komen. Bijvoorbeeld door een GGZ-verleden, verslavingsproblemen of ziekte. Voor een deel 

van de bijstandsontvangers moet volgens ons de focus uitgaan van betaald werk naar 

zinvolle bezigheden. Een basisuitkering is hiervoor een oplossing. Toon eens lef en laat zien 

dat het anders kan!  

Iedereen doet mee 

Over afspraken om ervoor te zorgen dat iedereen mee kan doen (inclusie) horen wij niks. 

Het college moet hier snel mee aan de slag. De prijs voor de meest toegankelijke stad moet 

volgens ons het doel. De gemeente Stein laat zien dat het kan met hun sociale inclusie 

agenda, waarin op een duidelijke en toegankelijke manier de regels zijn opgeschreven. 

De gemeente vertaalt naar de plannen naar daden, op alle gebieden zijn ze bezig met 

toegankelijkheid voor iedereen. We kunnen bijvoorbeeld al beginnen met een 

toegankelijkheidsscan voor openbare gebouwen.  

Kanaal 

De plannen om een deel van het Almelo-Nordhorn kanaal bevaarbaar te maken gaan veel 

geld kosten. GroenLinks is hier niet meteen tegen maar heeft wil graag uitstel. Er zijn nu 

andere belangrijke zaken, zoals energiearmoede, armoedebeleid, culturele sector, lokale 

omroep, monumentenbeleid en verenigingen zoals de Gravenruiters.  

 

 

 



Programma Duurzaamheid 

• Gasloze wijken 

• Duurzame energie: coöperatie en gemeente - voordeel voor burgers 

• Hittestress voorkomen: (gemeente met veel groen in plaats van tegels en asfalt 

• Steenbreek: groen in plaats van stenen. Vooral de gemeente zelf 

• Geen megastal in Aadorp 

• Biodiversiteit: verschillende dieren en planten 

Zon- en windenergie 

Huizen en bedrijven moeten van het gas af om de klimaatdoelen van Parijs te halen en 

straks ook die van Glasgow. Die doelen zijn waarschijnlijk nog hoger.  Het moet sneller en 

we moeten dit samen doen met bewoners en ondernemers.  Het produceren van duurzame 

energie (zoals wind- en zonne-energie) moet zoveel mogelijk in overleg met bewoners.  

 

Energie van zonneparken en windmolens moet ten goede komen aan inwoners.  zoveel 

mogelijk in afstemming met de bewoners.  Energie van Zonneparken en windmolens moet 

ook ten goede komen aan de Almelose bewoners. Dit moet zeker niet door buitenlandse 

beleggers worden gedaan. Het college pakt zelf ook die rol.  

GroenLinks wil een actiever beleid op bestrijding van hittestress door veel stenen en asfalt. 

We kunnen nu al beginnen met meer groen in de stad zoals bomen en geveltuinen.  Het 

verwijderen van stenen moet ook door de gemeente zelf gedaan worden. Daarom dienen wij 

een voorstel in: ‘Minder tegels en asfalt, meer groen’. 

Megastal 

Wij willen geen megastal binnen onze gemeente. Daarom moet het college aan de slag om 

ervoor te zorgen dat de megastal bij maatschap Dekker er niet komt. Want stikstof en het 

welzijn van dieren zijn hierbij de grootste problemen. Wij willen dat het college het contract 

uit 2016 met de maatschap Dekker stopzet. Daarom dienen we een voorstel in. GroenLinks 

wil dat het college overgaat tot het ontbinden van het contract uit 2016. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Programma Zorg 

Preventie: vestigingsbeleid snoep/snacks 

We spreken vaak over preventie (voorkomen) als het gaat over thuis- en jeugdzorg, maar het 

gaat ook over een gezonde leefstijl, bijvoorbeeld het voorkomen van obesitas. Onze invloed 

is niet heel groot, maar we kunnen wel sturen op het vestigen van snoep- en fastfoodzaken. 

Denk aan het aantal snoekzaken in de stad of bij het XL-park waar een tankstation komt met 

fastfood. Heeft het college hier ideeën over? 

Nieuwe ontwikkelingen: 

Bij nieuwe ontwikkelingen heeft het college nog de wens om de Wet bijzondere maatregelen 

grootstedelijke problematiek (WBMPG) in te voeren.  In de volksmond heet dit de 

Rotterdamwet. Hiermee wil het college nieuwe inwoners met uitkering en/of strafblad niet 

toelaten tot de gemeente Almelo.  

In 2015 is onderzoek gedaan naar deze wet. Dit onder leiding van Cody Hochstenbach van 

de Universiteit van Amsterdam. Hieruit wordt duidelijk Rotterdamwet niet bijgedragen 

leefbaarheid (hoe goed kun je er leven?) en veiligheid van wijken. Waarom denkt het college 

en een deel van de raad dat hier wel werkt? Deze wet is gebaseerd op onderbuikgevoelens. 

Het is populisme en niks anders.  

 

Wij vinden de wet discriminerend. Als raad denken wij nu om een figuurlijke muur op te 

bouwen en te zeggen: ‘Je mag hier niet wonen omdat je een strafblad hebt, ook ben je al 

gestraft door de rechter en zijn we jaren verder. Almelo is de plaats waar je geboren bent, 

omdat het met werk niet goed gaat wil je terugkomen naar familie en veilige omgeving. Om 

wat voor reden dan ook heb je een bijstandsuitkering nodig en daarom gaat dat niet.”  

 

Zo ga je simpelweg niet met mensen om. Het probleem zit al heel lang in Almelo, dat weten 

we allemaal. We moeten energie en geld stoppen in onderwijs, de aanpak van schulden, 

goede werkgelegenheid (het aantal banen). Het leefniveau van de gemiddelde inwoner moet 

omhoog. Dat doe je niet door het bouwen van een hek om de stad.  

 

Daarom steunen wij het wijzigingsvoorstel van de SP en PvdA.  

 

Tot slot 

De begroting is voor 80% ingevuld door wettelijke taken. We hebben maar invloed op een 

klein deel. Maar in dat deel maakt dit college in onze ogen de verkeerde keuzes  

Een handig overzicht met wat wij willen:   

• geen XL-park 2 

• (voorlopig) geen geld voor het bevaarbaar maken van het Almelo-Nordhornkanaal 

• andere keuzes maken voor uitvoeren van de bijstandswet 

• zogenaamde Rotterdamwet komt er niet 

• meer groen in de stad, minder stenen en asfalt 

• meer elektrisch vervoer van spullen, vooral in het centrum 

• meer duurzame energie van en voor inwoners, denk aan zonne-en windenergie 

• geen megastal binnen de gemeente 

  


